
به دنبال جلب توجه در المپيک هستم
ملي پ��وش دوچرخه س��وار بروج��ردي 
که از س��وي کميت��ه فني فدراس��يون 
دوچرخه سواري کش��ور به عنوان يکي از 
اعضاي تيم ملي جهت اعزام به المپيک ريو 
انتخاب شده درباره حضورش در المپيک 
مي گويد: »بعد از بازي هاي آسيايي تمام 
برنامه ريزي ام اين بود که در المپيک ريو شرکت کنم. واقعاً حضور در 
المپيک را مي خواستم. تا لحظه آخر از جان مايه مي گذارم چراکه 
جوان و جوياي نام هستم. در المپيک به دنبال نتيجه عالي هستم 
تا تيم باش��گاهي خارجي خوب، من را جذب کند و بتوانم با آن در 
تورهاي حرفه اي شرکت کنم . در اين صورت سطحم بالا مي رود و 
مسلماً در المپيک بعدي به مدال هم مي توان فکر کرد. تمام تلاشم 

اين است به اميد خدا توجه ها را به خودم جلب کنم.«

استعداديابي امروز، پشتوانه المپيک فردا
حامد حدادي را بايد ستود، سنتر بلندقامت بسکتبال کشورمان، مدرسه 
بسکتبال را در زادگاهش افتتاح کرد تا به گفته خودش بگردد و براي 
بسکتبال ايران استعداديابي کند. او هنوز دارد بازي مي کند و بعد از خط 
زدن چند ستاره تيم، همه کاره تيم بائرمن است اما در حالي که هنوز 
بازنشسته نشده به فکر استعداديابي در خوزستان است، کار بزرگي که 
قطعاً در صورت استمرار مي تواند نقشي در س��اختن بخشي از آينده 
بسکتبال ايران داشته باشد. البته از کنار اين مدرسه درآمدي هم قطعاً 
به جيب حدادي خواهد رفت اما مهم ترين مسئله پيامي است که اين 
حرکت براي مسئولان فدراسيون بسکتبال و البته وزارت ورزش دارد.

هدفي که حدادي مي خواهد دنبال کند، حلقه مفقوده ورزش کشورمان 
از چندين دهه گذشته است؛ ورزشي که کمتر مي شود به رده هاي پايه و 
استعداديابي بها دهد، موضوعي که به يک رويه در باشگاه ها، فدراسيون ها 
و ديگر دستگاه هاي ورزشي تبديل شده و آنها تا جايي که توانسته اند دور 
استعداديابي و پرورش بازيکن از رده هاي پايين را خط کشيده اند و تمام 
تمرکزش��ان را روي ورزش قهرماني گذاش��ته اند. اين در حالي است که 
استعداديابي پله اول پرورش يک قهرمان است، با اين حال فدراسيون ها 
و بيشتر باشگاه ها بيش��تر ترجيح مي دهند از بازيکناني که رو آمده اند و 
به بار رسيده اند استفاده کنند. عدم توجه به استعداديابي نتيجه اش هم 
اين مي شود که روز به روز پشتوانه ورزش ايران کمتر از قبل مي شود تا با 
بازنشستگي چهره هاي شاخص در هر رشته ورزشي، نگراني ها درباره پيدا 
کردن جانشينان ورزشکاراني در اين سطح آغاز شود. اين در شرايطي است 
که با توجه به رده هاي پايه و اولويت قراردادن استعداديابي از سنين پايين 
اين دغدغه هم از بين مي رود، موضوعي که متأسفانه در ورزش ايران جدي 

گرفته نمي شود و کمتر برنامه و بودجه اي در اين بخش هزينه مي شود. 
ورزش ايران از فدراسيون گرفته تا باش��گاه رو به آماده خوري آورده اند، 
اينکه مي خواهند بدون اينکه زحمت بکشند، از لقمه هاي آماده استفاده 
کنند. البته استعداديابي و کار در رده هاي پايه صبر و حوصله مي خواهد 
که ورزش کشورمان سال هاس��ت آن را کمتر از گذشته دارد. تيم هاي 
بازيکن ساز و مربياني که ورزشکاران مستعد را در رشته هاي مختلف از 
دل شهرها و روستاها بيرون مي کشند، هر سال کمتر مي شوند و مربيان 
دلسوزي که تنها در اين بخش فعاليت کرده اند و استعدادهاي زيادي را 
به ورزش معرفي کرده اند، وقتي بي توجهي ها را مي بينند و مي بينند که 
کمتر مديري و فدراسيوني است که براي کار بزرگشان حداقل يک ارزش 
کوچک قائل باشد، دلسرد مي شوند و خانه نشيني را به گشتن در دورترين 
نقاط ايران و پيدا کردن قهرماني ک��ه بتواند آينده ورزش را تأمين کند، 
ترجيح مي دهند. ادامه اين شرايط و بي برنامگي در موضوع مهمي مانند 
استعداديابي، مشکلات ورزش کشورمان را هر سال که مي گذرد بيشتر از 
قبل خواهد کرد. به همين خاطر اهميت صحبت هاي حامد حدادي و کار 
ارزشمندش براي نوجوانان خوزستاني در افتتاح يک مدرسه بسکتبال 
بايد بيشتر از گذشته براي مس��ئولان و تصميم گيرندگان ورزش کشور 
تبيين شود تا پشتوانه سازي براي ورزش کشور که از رده هاي پايه آغاز 
مي شود، شتاب بيشتري بگيرد. در اين صورت مي توان آينده ورزش را 
س��اخت، آينده ورزش را نه قهرمانان امروز بلکه ورزشکاران مستعدي 
خواهند س��اخت که از همان س��ن پايين تحت آموزش ه��اي علمي و 
آکادميک قرار مي گيرند و زير نظر مربيان ماهر و برجسته بزرگ مي شوند 
و آموزش مي بينند. اين روزها المپيک نزديک است و اين مواقع است که 
اهميت پشتوانه قوي براي ورزش کشور بيشتر از هميشه نمايان مي شود، 
روزهايي که مي توان از خروجي استعداديابي که سال ها پيش انجام شده را 
ديد. هر چقدر در اين بخش ميزان توجهات بيشتر شود و بودجه تخصيص 
داده شده براي استعداديابي فاصله زيادي با ورزش قهرماني نداشته باشد، 
مي توان قهرمانان بيشتري را پرورش داد و سال ها بعد که آنها در المپيک 
به ميدان رفتند، ثمره آن را ديد، هدفي که البته اش��اره شد صبر و زمان 
مي خواهد و مديراني که به اهميت استعداديابي و پشتوانه سازي اعتقاد 
داشته باش��ند، مديراني که امثال »حامد حدادي« ها و تلاش شان براي 

کسب استعدادهاي ورزشي کشور مي تواند سرمشق شان باشند.

هشدار جديد آنچلوتي به بازيکنان بايرن
 هر وقت ايتاليايي حرف زدم 

يعني عصباني ام!
س�رمربي جديد بايرن مونيخ هنوز فصل جديد ش�روع نشده به 
بازيکنان�ش هش�دار داده که هرگ�ز او را عصباني نکنن�د! کارلو 
آنچلوتي براي اولين بار روي نيمکت باواريايي ها نشست و اولين 
پيروزي تيمش را در يک بازي دوس�تانه تجربه کرد. طبق برنامه 
ديدار دوس�تانه بايرن و تيم ناشناخته ليپ اش�تات برگزار شد و 
قهرمان بوندس ليگا 4 بر 3 حريفش را از پيش رو برداشت. اين بازي 
دوس�تانه فرصت مناسبي بود تا کارلتو ش�يوه مربيگري اش را به 
شاگردان جديدش نشان دهد و براي آنها خط و نشاني جدي بکشد. 

   سعي کنيد عصباني نشوم
جانش��ين پپ گوارديولا براي تکرار افتخارات اين تيم کار س��ختي در 
پيش دارد. آنچلوتي زماني که هدايت بايرن را پذيرفت مي دانس��ت که 
پيش از او چه مربيان بزرگي روي نيمکت باواريايي ها نشسته اند. حالا 
او پس از تراپاتوني دومين سرمربي ايتاليايي تاريخ باشگاه لقب گرفته و 
بايد توانايي هاي مربيان اين کشور را در سرزمين ژرمن ها نيز ثابت کند. 
قرمزهاي مونيخ در فصل گذشته و با هدايت گوارديولا با 88 امتياز و با 
اقتدار تمام فاتح ليگ آلمان شدند و در بوندس ليگا تنها چهار بار طعم 
شکست را چشيدند. در جام حذفي نيز جام قهرماني را بالاي سر بردند و 
در ليگ قهرمانان اروپا نيز با شکست در مقابل اتلتيکومادريد در مجموع 
دو ديدار رفت و برگشت از رسيدن به فينال رقابت ها بازماندند. گوارديولا 
در سه سال حضورش در آليانس آره نا موفقيت هاي زيادي را براي بايرن 
به ارمغان آورد و همين مسئله کار جانشينش را براي راضي نگه داشتن 
منتقدان سخت کرده است. جالب تر اينکه کارلتو در بدو ورود و در مراسم 
معارفه اش خيال منتقدانش را با گفتن اين جمل��ه که »خيال انقلاب 
کردن در بايرن را ندارم«، راحت کرد. واکنش او نسبت به پيروزي دشوار 
بايرن مقابل حريف تدارکاتي در نوع خود جالب توجه بود: »اين  بازي  از 
آن بازي هايي بود که ما براي محک زدن تيم مان استفاده مي کنيم. ما 
نمي خواستيم در مورد هيچ  کدام از بازيکنان مان ريسک کنيم. با اين حال 
نيمه اول بازي خوب پيش رفت. ما در يک هفته گذشته تمرينات خوبي 
داشتيم و همه بازيکنانمان روي کاري که بايد انجام دهند، تمرکز دارند. 
ما تمام تلاش مان را انجام خواهيم داد. قطعاً با سختکوش��ي مي توانيم 
موفق شويم و به اهدافمان برسيم.« اما عجيب تر از همه اينکه خبرنگاران 
آلماني با اظهارنظرهاي جديدي از سرمربي بايرن مواجه شدند. در حالي 
که انتظار مي رفت کارلتو در چند ماه گذشته به زبان آلماني آشنا شده 
باشد اما به کمک مترجمش از عصبانيتش نسبت به بازيکنانش خبر داد: 
»به بازيکنانم گفته ام چگونه متوجه شوند مربي از دست شان عصباني 
است. وقتي يک نفر عصباني است نمي تواند به زباني غير از زبان مادري 
خشمش را انتقال دهد. بر اين اساس به بازيکنانم گفتم هرگاه ايتاليايي 
حرف زدم بدانيد عصباني شده ام!« گفته مي شود سرمربي جديد بايرن 
پيش از سفر به آلمان شش ماه زبان آلماني آموخته است اما هنوز تسلط 

کافي به اين زبان پيدا نکرده است. 
   نگران مصدوميت روبن

آس��يب ديدگي يکي از مهره ه��اي اصلي، بدترين اتف��اق ممکن براي 
سرمربي تازه وارد است. در حالي که بسياري انتخاب کارلو آنچلوتي را 
براي هدايت بايرن اشتباه توصيف مي کنند. آرين روبن با مصدوميت 
جديدي روبه رو شده است. بازي دوستانه با ليپ اشتات علاوه بر اينکه 
عملکرد پراشتباه باواريايي ها را زير سؤال برد آسيب ديدگي جدي اين 
مهاجم را نيز به همراه داشت. ستاره هلندي از ابتداي بازي در ترکيب 
اصلي قرار داشت و حتي يک گل هم براي تيمش به ثمر رساند اما از آنجا 
که بدشانسي هايش تمامي ندارد دوباره مصدوم شد. حضور 35 دقيقه اي 
اين بازيکن در ميدان، آسيب ديدگي عضله پاي روبن را به همراه داشت. 
حالا بازي هاي فصل جديد ش��روع نش��ده آنچلوتي يکي از بازيکنان 
کليدي اش را به مدت ش��ش هفته در اختيار نخواهد داش��ت. به اين 
ترتيب روبن چند بازي اول تيمش را در بوندس ليگا از دست مي دهد. 
اين بازيکن فصل گذشته نيز مصدوميت سنگيني را پشت سرگذاشت و 
بازي هاي مهم زيادي را از دست داد. با اين وجود سرمربي ايتاليايي ابراز 
اميدواري کرد که روبن به سرعت به تمرينات اين تيم ملحق مي شود: 
»روبن از ناحيه ران پا احساس درد داشت. به همين خاطر مجبور شدم 
که او را از بازي تعويض کنم. بايد کادر پزشکي وضعيت اين بازيکن را 

رسيدگي کنند. اميدوارم که اين آسيب ديدگي جدي نباشد.«

مهدي طارمي همانطور که عجيب و توهين آميز 
رفته بود، بازگش�ت. آنهم با يک عذرخواهي 
ساده: »بزرگ ترين اش�تباه زندگي ام را انجام 
دادم و باب�ت آن از ه�واداران عذرخواه�ي 
مي کنم.« رفت و برگش�تي که ي�ک بار ديگر 
بي تفاوتي مسئولان پرس�پوليس به شأن اين 
باش�گاه و مس�ائل اخلاق�ي آن را ثاب�ت کرد. 
عجيب ترين اتفاق در ماجراي بازگشت مهدي طارمي 
به پرسپوليس اما به خوشامدگويي هدايتي برمي گردد. 
او که شديد ترين واکنش را به جدايي طارمي داشت 
و با استفاده از شعر»يارب روا مدار که گدا معتبر شود/ 
گر معتبر شود ز خدا بي خبر شود« طارمي را بازيکن 
بي لياقتي دانسته بود که نمي تواند اسطوره پرسپوليس 
شود، حالا تغيير لحن داده و با خوشامدگويي قرايي به 
اس��تقبال اين بازيکن رفته و شايد همچنان نيز سر 
حرفش براي پرداخت چکي نجومي، به عنوان هديه 

يک هوادار به آقاي گل ليگ باشد. 
   طارمي رفت و آمد 

قبل از دربي برگش��ته ب��ود که باش��گاه با وکيل 

طارمي براي فص��ل آينده به توافق رس��يد. قرار 
بود در صورت عدم توافق با تيم هاي اروپايي، اين 
مهاجم با همان 850 ميلي��ون توماني که گفته 
مي شد سقف امسال باشگاه است تمديد کند اما 
در حالي که سيل پيشنهادات اروپايي همانطور 
که ناگهاني آمده بودند رفتند و ماندن طارمي در 
پرسپوليس قطعي بود،  در پي يک سفر تفريحي، 
خبر از عقد قرارداد اين بازيکن با ريزه اس��پورت 
ترکيه منتشر شد. خبري که حتي وکيل طارمي 
نيز از آن اظه��ار بي اطلاعي کرده ب��ود. جدايي 
ناگهاني طارمي آنهم در حالي که تمام صحبت ها 
در خصوص ادامه همکاري او با سرخپوشان زده 
شده بود، همه را شوکه و متعجب و هواداران اين 
تيم را به شدت شاکي کرد اما طي مدتي کوتاه و به 
همان اندازه تعجب برانگيز و دور از انتظار، طارمي 
راه رفته را بازگش��ت و با عذرخواهي از هواداران 

پرسپوليس، به جمع سرخپوشان بازگشت. 
   خبر يک سورپرايز

در حالي که جاي يک مهاجم در ليست پرسپوليس 

خالي بود، صحبت هاي علي اکبر طاهري در حاشيه 
مراس��م قرعه کش��ي ليگ در خصوص بازگش��ت 
مهاجمان جدا شده پرسپوليس جلب توجه مي کرد. 
قبل از آن نيز رامين رضايي��ان يک عکس دو نفره با 
مهدي طارمي گذاشته و نوشته بود: »خبر خوبي براي 
پرسپوليسي ها در راه است... يک سورپرايز خوب.« 
در راهروهاي باشگاه نيز حرف هايي رد و بدل مي شد 
مبني بر اينکه پرسپوليس حاضر به پرداخت 200 هزار 
دلار جريمه براي بازگرداندن رضاييان است و اين ثابت 
مي کرد مهاجمان رفته پرسپوليس باز مي گردند و 
باشگاه نيز براي ادامه همکاري با آنها بي ميل نيست اما 

آيا هواداران پرسپوليس و برانکو هم راضي بودند؟
   مهيا کردن زمينه

گفته مي ش��د که طارمي ارتب��اط عاطفي قوي با 
خانواده دارد و توان تحمل دوري آنها را ندارد. اين 
حرف ها از چند روز قبل از بازگشت او به ايران سر 
زبان ها افتاده بود و بعداً هم گفته شد مادر طارمي 
با او تماس گرفته و خواستار بازگشت اين بازيکن 
به تهران شده است. ش��ايد هم به راستي اتفاقات 

اخير ترکيه از حملات تروريستي گرفته تا کودتايي 
ناموفق، شرايط را براي بازگشت طارمي مهيا کرده 
بود اما هرچه که بود او راه رفته را خيلي زود و عجيب 
بازگش��ت و بار ديگر سر از پرس��پوليس درآورد و 
تأکيد کرد که رضايت برانکو را نيز جلب کرده است: 
»اش��تباهم را جبران مي کنم،  حتي اگر يک فصل 
هم بيرون باشم، رضايت برانکو را هم در تمرينات 
مي گيرم و مطمئن باشيد پرسپوليس امسال قهرمان 
مي شود.« البته مسئولان باشگاه نيز پشت طارمي 
درآمده و از او حمايت کردند. به طوري که خوردبين، 
 سرپرست سرخپوشان گفت که:  طارمي اشتباه کرده 
و حالا که عذرخواهي کرده و برگشته،  هواداران بايد 
او را بخشيده و حمايتش کنند. ضمن اينکه طاهري، 
 سرپرست باشگاه نيز تأکيد کرد: »طارمي اشتباهي 

کرده که نبايد آن را بدتر کرد.«
   جريمه هاي فعلي و آتي

البته گفته مي شود باشگاه پرسپوليس از اين بازيکن 
تعهداتي جدي گرفته و قرارداد او نيز چيزي حدود 
40 درصد کمتر از آن رقمي است که پيش تر بر سر 
آن توافق ش��ده بود، اما نکته مهم اين است که نام 
طارمي همچنان در ليست ريزه اسپورت و سايت اين 
تيم وجود دارد و ممکن است طارمي با محروميت 
يا جريمه مواجه ش��ود. طاهري، سرپرست باشگاه 
مي گويد: »ما درخواست آي تي سي طارمي را داديم. 
قطعاً در صورت انجام کارها نام طارمي از روي سايت 
باشگاه ترکيه اي حذف مي شود. به هر حال بحث هاي 
قانوني وجود دارد. طارمي قرارداد امضا کرده و بايد 
ديد که تيم ترکيه اي چقدر در اين ميان حق دارد اما 

سعي مي کنيم اين بازيکن آسيب کمتري ببيند.«
   عواقب يک اشتباه

شايد حق با طارمي و طاهري باشد و آقاي گل ليگ 
اشتباه کرده و امروز پش��يمان باشد اما بازگرداندن 
او به پرسپوليس،  بدون شک تأثيرات مخربي دارد. 
بازيکني که نه به باش��گاه قديمي و نه جديد خود 
پايبند است و نشان مي دهد که وفاي به عهد برايش 
کمترين اهميتي ندارد، شأن پرسپوليس را زير سؤال 
مي برد. بازيکني که چندي قبل معاون سرپرست 
باشگاه را در رس��انه ها دروغگو خطاب کرد و شايد 
طي روزهاي آينده محروميت و جريمه اي سنگين 
براي باشگاه داشته باشد و از همه مهم تر تأثيراتي 
منفي روي بازيکنان جوان تيم ب��ا اين رفت و آمد 
توهين آميزش بگذارد اما طاهري به راحتي چشم 

روي اين مسائل بسته است. 
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شأن پرسپوليس و استقلال بايد حفظ شود
بايد روزي فرهنگ سازي به نحوي صورت 
گيرد که در باش��گاه به روي هر کس��ي باز 
نباشد. پرسپوليس و استقلال باشگاه هاي 
بزرگي هستند و هيچ فردي از اين باشگاه ها 
بزرگ تر نيس��ت. اين پرسپوليس است که 
به بازيکن شخصيت مي دهد و او را مطرح 
مي کند. ش��رايط نبايد به گونه اي باشد که 
بازيکن بيايد يک س��ال بازي کند و سپس 
برود. حتي اگر بازيک��ن مي خواهد به تيم 
ديگري هم منتقل شود، بايد اين موضوع از طريق باشگاه صورت بگيرد تا 
باشگاه دوم بداند که بازيکن حامي بزرگي دارد و اين مسئله باعث مي شود 
تا شخصيت بازيکن حفظ شود و سود اين مسئله يک طرفه براي باشگاه 
نيست. بايد به اين مسئله توجه شود. پرسپوليس و استقلال باشگاه هاي 
کوچکي نيستند که هر کس دلش خواس��ت وارد يا از آن خارج شود. آن 
هم به شکلي که شأن و منزلت باشگاه زير سؤال برود. بايد زيرساخت هاي 
باشگاه درست شود و شرايط به گونه اي نباشد که در باشگاه روي هر کسي باز 
شود. مثل سابق، بايد آرزوي هر بازيکني پوشيدن پيراهن پرسپوليس باشد 
نه اينکه بازيکن بخواهد يک فصل بازي کند و برود. اين پرسپوليس است 
که به بازيکن شخصيت مي دهد اما ين روزها شرايط به گونه اي ديگر رقم 
مي خورد. رفتار بازيکنان به گونه اي است که گويا پرسپوليس يا استقلال به 
آنها نياز دارد و اين نام آنهاست که دو تيم سرخ آبي و مطرح پايتخت را بزرگ 
مي کند. اين تصور اشتباهي است. مادامي که اين تفکر وجود دارد که هر 
کسي،  به هر شکلي که مي خواهد مي تواند به پرسپوليس و استقلال رفت 
و آمد کند، بايد هم شاهد چنين برخوردهايي باشيم؛ برخوردهايي که در 
شأن باشگاه هاي با سابقه و پرطرفداري چون پرسپوليس و استقلال نيست. 
اما به نظر مي رسد براي آقايان شأن اين دو باشگاه چندان اهميتي ندارد که 
با برخي تصميمات خود اجازه مي دهند هر بازيکني، پرسپوليس و استقلال 
را به بازي بگيرد و هر زمان، به هر شکلي که دلش خواست برود و هرزمان 
که خواست بازگردد و منت اين بازگشت را نيز بر سر باشگاه بگذارد يا با يک 

عذرخواهي کوچک، همه چيز را مختومه کند!
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

بايد رفت و استعدادها را يافت
حامد حدادي که چند روزي است مدرسه 
بس��کتبال خ��ود را در اه��واز راه اندازي 
کرده، ه��دف از اي��ن کارش را کمک به 
بسکتباليست هاي خوزستان عنوان کرد. 
حدادي در اين باره مي گويد: »اين مدرسه 
از 20 روز پيش به صورت غيررسمي کار 
خود را آغاز کرده بود و شاگردان نيز از چندي پيش کار خود را با مربي 
خارجي آغاز کرده بودند و تمرينات را پيگيري مي کردند. سعي کردم 
با آوردن مربي خارجي خوب، به جوانان اين مدرسه و شهر رسيدگي 
کنم تا بدن هايشان از سن پايين قوي شود. بايد رفت و استعدادها 
را پيدا کرد؛ کساني که در اين رشته استعداد دارند و داراي قد بلند 
هستند، خود را به اين مدرسه معرفي کنند و ما نيز به آنها در جهت 

پيشرفت هرچه بيشتر کمک خواهيم کرد.«

سعيد احمديان

خدابخش شانس اول طلاي المپيک 
سايت رسمي فدراسيون جهاني تکواندو 
که به معرفي المپيکي هاي اين رش��ته 
قبل از آغاز رقابت ه��اي ريو مي پردازد. 
دي��روز از نماين��ده وزن 80- کيلوگرم 
ايران در المپيک برزيل به عنوان بخت 
نخس��ت کس��ب مدال طلاي اين وزن 
نام برد. اين تحليل که به بررس��ي مدعي��ان وزن 80- کيلوگرم 
در بازي هاي المپيک ريو پرداخت، ش��ش تکواندو کار را مدعي 
کسب مدال طلاي اين وزن نام برد که نفر اول اين ليست مهدي 
خدابخش، تکواندوکار شايسته کش��ورمان بود. در اين گزارش 
آمده است: اين تکواندوکار ايراني مهارت هاي اسلحه واري دارد. 
او قد بلند اس��ت و پاهاي بلندي دارد و به عنوان يکي از صاحب 

سبک ترين تکواندوکاران دنيا شناخته مي شود. 

نقش پررنگ فوتبال در شكست كودتاي تركيه
کودتاي ترکيه ابعاد پيچيده اي دارد، چه شکل گيري آن و چه شکست و 
خنثي شدنش، همه مسائلي هستند که بعدها روشن خواهد شد اما نکته اي 
که در س��اعات اوليه اين کودتاي دو ساعته کسي به آن توجه نکرد نقش 
پررنگ و تأثيرگذار باشگاه هاي فوتبال ترکيه در حمايت از دولت اردوغان 
بود. در حالي که کودتاچيان مشغول تصرف مراکز مهم اين کشور بودند 
باشگاه هايي چون ريزه اسپور، فنرباغچه، گالاتاسراي و ترابوزان اسپور در 
اقدامي هماهنگ حمايت خود از اردوغان را اعلام کرده و از طرفداران خود 
خواستند به خيابان ها بيايند. در واقع تعداد زيادي از مخالفان، هواداران 

تيم هاي فوتبال بودند و نقش مهمي در نافرجام ماندن کودتا داشتند.

تيراندازي ايران با حضور پنج ورزشکار به عنوان يکي از اميدهاي کسب 
مدال در المپيک شناخته مي شود. اين مسئله به خصوص در مورد 
بانوان تيرانداز ايران بيش��تر صدق مي کند. مسئله اي که حتي لازلو 
سوچک، سرمربي تيم ملي تيراندازي هم به آن اشاره دارد. سوچک 
مي گويد: »در هر رشته تيراندازي در المپيک 20 تا 30 تيرانداز حضور 
دارند و اين کار را نه براي ما که براي همه س��خت مي کند. من براي 

بانوان 20 تا 25 درصد شانس کسب مدال قائل هستم. در خصوص 
پوريا نوروزيان هم بايد بگويم اميدوارم که عملکرد خوبي داشته باشد. 
البته نمي توانيم در تيراندازي پيش بيني داشته باشيم و اگر روز مسابقه، 
روز بچه ها باشد و بتوانند بدون خطا و مشکل کار کنند به طور حتم 
بهترين رکوردها را ثبت مي کنند و شانس مدال هم دارند هرچند که 

تجربه تيراندازي ما نسبت به بقيه بسيار کمتر است.« 

بانوان تيرانداز 25 درصد شانس مدال دارند

خوش جمال به كمک عليزاده آمد
سارا خوش جمال فکري، اولين بانوي المپيکي تکواندوي ايران براي 
کمک به کيميا عليزاده، ملي پوش المپيکي اي��ران در ريو به اردوي 
آماده سازي تيم ملي دعوت ش��د. خوش جمال که سابقه حضور در 
المپيک 2008 پکن را در کارنامه دارد از صبح ديروز تمرينات خود را 
با عليزاده شروع کرد. کادر فني تيم ملي بانوان با توجه به تجربيات اين 
ورزشکار در رقابت هاي بين المللي، آسيايي و المپيک از او دعوت کرد تا 

در کنار عليزاده در تمرينات تيم ملي حضور داشته باشد.«

رئيس جمهور به بدرقه المپيكي ها مي رود
کاروان المپيک ايران با بدرقه دکتر حسن روحاني، رئيس جمهور آماده 
اعزام به ريو مي شود. مراسم بدرقه کاروان ورزشکاران ايران در المپيک 
2016 چهارشنبه 30 تير ماه با حضور رئيس جمهور برگزار مي شود. 
نخستين کاروان ايران شامل کادر سرپرستي براي انجام امور اداري و 
هماهنگي هاي لازم روز 31 تير ماه راهي ريو مي شود. کاروان ورزشي 
ايران شامل 63 ورزشکار است و ثبت نام نهايي آنها اول مرداد ماه انجام 

مي شود. رقابت هاي المپيک 2016 ريو از 16 مرداد ماه آغاز مي شود.

كاوه و قلعه نويي رسماً المپيكي شدند
فدراسيون جهاني دووميداني با درج نام دو ملي پوش پرتاب چکش ايران 
در ليست ورزشکاران المپيکي 2016 ريو آنها را رسماً المپيکي معرفي 
کرد. کاوه موسوي و پژمان قلعه نويي که به تازگي در تورنمنت بلاروس 
موفق به کسب سهميه المپيک شده بودند منتظر تأييد نهايي از سوي 
فدراسيون جهاني اين رشته بودند که صبح ديروز سايت فدراسيون 
جهاني با درج نام آنها در بين دووميداني کاران المپيکي به اين موضوع 

صحه گذاشت تا تکليف اين دو ملي پوش ايراني مشخص شود.

جعفرکاشاني

کارشناس فوتبال

انتظارات از ما بالاست
محمد ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتسال ايران گفت: »با توجه به 
جايگاه مناسبي که از آن برخورداريم برنامه هاي خود را براي جام جهاني 
کلمبيا ارائه کرده ايم، در حال حاضر توقع از تيم ملي فوتسال بالا رفته و 
ما هم بايد به اين خواست مردم احترام بگذاريم و بهترين شرايط را براي 
آماده سازي تيم ملي فوتسال داشته باشيم. من به اين تيم اعتقاد دارم چراکه 
بازيکنان بسيار خوب و بااخلاقي را در کنار خود داريم و اميدوارم بتوانيم به 

اهداف خود که موفقيت و سربلندي فوتسال است، برسيم.«
-------------------------------------------------------------

خيلي ها نمي خواستند ايران برنده باشد
سعيد احمدوند، سرمربي تيم ملي تنيس پس از صعود تيم ملي تنيس ايران 
به گروه دوم مسابقات ديويس کاپ از برخوردهاي مغرضانه برخي منتقدان 
گلايه کرد: »خيلي ها دل شان نمي خواست تيم ملي ببرد و به گروه دوم 
صعود کند. اين موضوع در صورت خيلي ها ديده مي شد. من نمي دانم چرا 
عده اي بايد از باخت تيم خوشحال شوند. شايد افرادي که هميشه منتقد 

هستند و شايد هم کساني که توقع داشتند در تيم باشند.«
-------------------------------------------------------------

سهم 2 درصدي بانوان از ليگ برتر 
الهه عرب عامري، نايب رئيس و رئيس کميته بانوان فدراس��يون فوتبال 
درباره قوانين جديد تيم داري باشگاه هاي ليگ برتري فوتبال در ليگ بانوان 
گفت: »از حدود 38 ميليوني جمعيت بانوان در جامعه حدود 30 هزار نفر 
در رشته فوتبال فعال هستند. با پيشنهاد مديران عامل باشگاه ها و تصويب 
اعضاي هيئت رئيسه قرار شد تيم هايي که در ليگ بانوان فعاليت مي کنند، 
2 درصد از 5 درصد حق عضويت اعضاي باشگاه که هيئت رئيسه براي سال 

جديد در نظرگرفته است را به بانوان اختصاص دهند.«

شيوا نوروزي

رفتي و برگشتي و شأن پرسپوليس را له كردي!
دنياحيدري
گزارش

کشتي ايران آماده براي حضور پرقدرت در المپيک
خوش بيني بنا و خادم به درخشش گوش شكسته ها

فريدونحسن
کشتي

حرف المپيک که به ميان مي آيد ناخودآگاه ذهن تمامي علاقه مندان به ورزش سمت کشتي 
معطوف مي شود. ورزش اول ايران و پرافتخارترين رشته المپيکي کشور، حالا و در فاصله کوتاه 
باقي مانده تا آغاز المپيک 2016 ريو باز هم تمام نگاه ها متوجه کشتي است، ريو جايي است 
که شاگردان محمد بنا در کشتي فرنگي بايد براي دفاع از عنوان قهرماني چهار سال قبل خود 
تلاش کنند و مردان رسول خادم بايد براي کسب نتيجه اي بهتر از لندن روي تشک بروند. 
روز جمعه ترکيب دو تيم براي حضور در المپيک اعلام شد و حالا هر دو مربي کاربلد ايران 
از خوشبيني شان براي درخش��ش در المپيک مي گويند. محمد بنا مي گويد: »حتي 
شانس کسب مدال توسط هر شش فرنگي  کار ايران قابل تصور است. در لندن هم ما 
مي توانستيم علاوه بر سه مدال، طلاي باارزش سعيد عبدولي و بشير باباجان زاده را هم 
داشته باشيم ولي در حق عبدولي ناداوري کردند و بشير هم به حقش نرسيد اما امروز 
هرچند فرصت هاي زيادي را از دست داده ايم ولي در همين مدت کوتاه با نفراتي 
کار کرده ايم که تجربه قرار گرفتن در شرايط سخت را دارند و توانسته ايم به آمادگي 
لازم برسيم، اکنون به موفقيت هر شش کشتي گير ايران خوشبين هستم و براي 
همه آنها شانس مدال قائلم. اميدوارم بتوانيم دل مردم را شاد کنيم.« رسول خادم، 
رئيس فدراسيون کشتي و سرمربي تيم ملي کشتي آزاد هم در تأييد صحبت هاي محمد 

بنا مي گويد: »بچه هاي باتجربه کشتي فرنگي و آزاد ايران در دنيا شناخته شده هستند و 
از همين رو کار بسيار سختي در المپيک پيش رو دارند. تحمل، تسليم ناپذيري و انگيزه 
بسيار زياد از شاخصه هاي ملي پوشان آزادکار ايران است و اميدوارم که با دعاي خير 
مردم بهترين نتيجه را کسب کنيم.« خادم ادامه داد: »بچه هاي فرنگي باتجربه هستند اما 

کارشان سخت است که اميدوارم با کسب افتخار همراه باشد. در تيم آزاد هم ترکيبي 
از جوان ها و باتجربه ها حضور دارند. جوانان حاضر در اردو سختي هاي زيادي را 

متحمل شده  اند و با انگيزه بسيار بالا تمرين مي کنند، به همين دليل اميد زيادي 
به آنها بابت خلق شگفتي در المپيک دارم. من مدت هاست نقاط ضعف و قوت 
آزادکاران را در تمرينات به آنها گوشزد مي کنم، هرچه به رقابت هاي المپيک 
نزديک مي  شويم اين روند جدي تر دنبال مي شود و روي مسائل فني بيشتر 

کار مي کنيم، اميدوارم بتوانيم تا شروع رقابت ها  نقايص را به حداقل برسانيم. 
در حال حاضر شرايط رواني و جسماني تيم و انسجام تيمي و اعتماد به نفس 
در کشتي گيران خوب است، اعضاي تيم چه جوان و چه باتجربه به خوبي از 
هم حمايت مي کنند که مسئله برجسته و خوبي است، هم جوانان و هم با 

تجربه هاي ما از مدعيان درجه يک کسب مدال در المپيک هستند.«


